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Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Szanowna Pani Minister!
Zwrócili siê do mnie przedstawiciele œrodowisk medycznych zaniepokojeni umieszczeniem w klasyfi-

kacji zawodów i specjalnoœci dla potrzeb rynku pracy miêdzy innymi takiego zajêcia zarobkowego jak
dzia³alnoœæ bioenergoterapeuty (lista zawodów stanowi za³¹cznik do rozporz¹dzenia ministra gospodar-
ki i pracy z dnia 8 grudnia 2004 r. w sprawie klasyfikacji zawodów i specjalnoœci dla potrzeb rynku pra-
cy oraz zakresu jej stosowania).

Swoje zaniepokojenie argumentuj¹ nastêpuj¹co.
„Uznanie (…) za zawód dzia³alnoœci bioenergoterapeutów podwa¿a istotê istniej¹cego systemu

kszta³cenia lekarzy i weryfikacji kwalifikacji, upowa¿niaj¹cych do œwiadczenia us³ug medycznych. Le-
karz mo¿e rozpocz¹æ dzia³alnoœæ zawodow¹ dopiero po ukoñczeniu kilkuletnich studiów medycznych,
po³¹czonych z praktycznymi zajêciami prowadzonymi pod opiek¹ wykwalifikowanej kadry medycznej.
Bioenergoterapeutom nie stawia siê ¿adnych, potwierdzanych rzetelnymi egzaminami wymagañ co do
znajomoœci elementarnych podstaw biologii, medycyny klasycznej, psychologii, a nawet naturoterapii
czy masa¿u. Legalizuj¹c bioenergoterapiê, dopuszczamy prowadzenie dzia³alnoœci alternatywnej wobec
profesjonalnych œwiadczeñ lekarskich, co jest zastanawiaj¹c¹ niekonsekwencj¹ pañstwa: jednym (le-
karzom) stawiamy wyœrubowane wymagania, uznaj¹c ludzkie zdrowie za wartoœæ zas³uguj¹c¹ na szcze-
góln¹ ochronê przez wspólnotê, innym zaœ (bioenergoterapeutom) pozwalamy na prowadzenie podobnej
dzia³alnoœci bez spe³nienia jakichkolwiek warunków”.

Oœwiadczenie podobnej treœci skierowa³am do pani minister Jolanty Fedak. Proszê tak¿e Pani¹ Mini-
ster o zajêcie stanowiska wobec takiej argumentacji.

Krystyna Bochenek




